
 

ZÁPIS Č. 3 / 2008(194) 
ZE ZASEDÁNÍ  AKADEMICKÉHO SENÁTU  VUT  KONANÉHO DNE  11. BŘEZNA  2008   

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI REKTORA VUT V BRNĚ  OD 9:00 HODIN 
 
 
Přítomni: viz prezenční listina (celkem 18 členů AS VUT) 
Omluveni: Pekař/FCH, Vávrová/FCH, Spoustová/FaVU, Kvíčala/FaVU 
Neomluveni: Kareš/FA, Čechová/FSI 
Hosté: rektor Rais, prorektoři Nový, Jura, Kotoul, Švec, kvestor Kotek,  
 tisková mluvčí Vanýsková, doc.Münsterová, RNDr. Lepková/CESA,  

student M. Hrubý/FAST 

PROGRAM JEDNÁNÍ: 
 
1. Zahájení jednání a určení skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Schválení zápisu ze zasedání AS VUT dne 12. 2. 2008 
4. Informace rektora, prorektorů, kvestora a tiskové mluvčí 
5. Informace zástupců VUT v Radě vysokých škol 
6. Koleje a menzy VUT 
7. Legislativní záležitosti 

 Dodatek č. 1 k Pravidlům hospodaření a účtování VUT v Brně  
 Směrnice kvestora „Užití sociálního fondu na VUT v Brně“  
 Řád celoživotního vzdělávání VUT 
 Novela Statutu VUT  
 Volební a jednací řád AS VUT  
 Harmonogram voleb do AS VUT  
 Organizační řád Ústřední knihovny VUT 

8. Ekonomické záležitosti 
 Rozpočet VUT na r. 2008 
 Dodatek č. 10 ke Mzdovému předpisu VUT  
 Různé ekonomické záležitosti 

9. Návrh studijního programu „Rizikové inženýrství“ 
10. Pedagogické záležitosti 
11. Různé 

 

PRŮBĚH JEDNÁNÍ: 
 
1. ZAHÁJENÍ JEDNÁNÍ A URČENÍ SKRUTÁTORŮ 

Předseda AS VUT doc. Dalík zahájil jednání v 9:05 hod. Přivítal rektora Raise, prorektory, přítomné hos-
ty i členy AS VUT a omluvil nepřítomnost prorektora Fialy. Představil nového zástupce v AS VUT – 
namísto P. Zedníčkové z FCH, která ukončením studia přestala být členkou akademické obce, se stává 
členem AS VUT řádně zvolený náhradník, student doktorského studia na FCH, Ing. Šimon Vojta. Doc. 
Dalík předal Ing. Vojtovi osvědčení o zvolení a Ing. Vojta složil slib člena AS VUT. Do funkce skrutáto-
rů byli navrženi RNDr. V. Krupková a student R. Piovarči. 

Návrh usnesení AS č. 1: 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory RNDr. Krupkovou a studenta Piovarčiho. 
Hlasování: pro – 17  hlasů; proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
Schváleno. 

 

 

2. SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ 



Ing. Hanušová sdělila, že s ohledem na závažnost jednotlivých bodů a možnou rozsáhlost jejich projedná-
vání upozorňuje na skutečnost, že AS VUT může být neusnášeníschopný při dodržení pořadí jednotlivých 
projednávaných bodů. Na základě toho byl podán návrh předřadit v programu projednávání bodů, jejichž 
projednávání by mělo být ukončeno schválením usnesení.  

Program zasedání byl schválen s výše uvedenou úpravou.  
Hlasování:  pro – 17 hlasů; proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 
 
3.  SCHVÁLENÍ ZÁPISU ZE ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 2/2008 

K zápisu nebyla vznesena žádná písemná ani ústní připomínka. 

Návrh usnesení AS č.  2: 
AS VUT schvaluje zápis ze zasedání AS VUT č. 2/2008 konaného dne 12. února 2008. 
Hlasování:  pro – 17 hlasů; proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 
 
4.  INFORMACE REKTORA, PROREKTORŮ, KVESTORA A TISKOVÉ MLUVČÍ 

 Rektor Rais 
 V Hospodářských novinách byl uveřejněn žebříček nejlepších fakult daného oboru v ČR – na 1. místě 

se umístily FSI a FaVU, celkové umístění VUT lze hodnotit jako velmi dobré.  
 Dne 3. 3. 2008 svolal rektor mimořádné zasedání Dozorčí rady KaM; více viz samostatný bod 6. Ko-

leje a menzy VUT.  
 Probíhají jednání s politiky ohledně výstavby Technická 10 a výhledu staveb VUT na r. 2008 – 2013, 

a to jak na úrovni Brna, tak i na úrovni MŠMT. 
 Uskutečnila se prohlídka areálu VUT pro informaci člena Správní rady VUT ředitele Metrostavu Bě-

lohlava ve věci dalšího rozvoje VUT. 
 Jednání ohledně CEITEC – vztah k AV (Synchrotron) – jsou stále na mrtvém bodě; CEITEC je prio-

ritou pro MU a VUT, Dozorčí rada CEITEC se sejde ve čtvrtek 13. 3. (MU, VUT, AV), písemná 
podpora CEITEC a dalším programům ze strany primátora.  

 Uskutečnilo se jednání o CEITEC – rektoři VUT, MU a náměstek hejtmana Venclík – slíbena politic-
ká podpora ze strany JmK.  

 Zasedání Jihomoravského společenství bylo věnováno přípravě jednání s ministry O. Liškou a M. 
Římanem o spolupráci v oblasti čerpání OP, které jsou směřovány na VVŠ. 

 Hlavním bodem zasedání RHK byly volby představenstva; byl konstatován oboustranný zájem 
o spolupráci ve věci oborových dnů s firmami. 

 Ve dnech 21. a 22. 2. 2008 se konalo 94. zasedání pléna ČKR, tentokrát za účasti emeritních rektorů 
(15. výročí založení ČKR). Rektoři poukazovali na problémy nejen ve financování VŠ, které by mělo 
řešit MŠMT (např. Bílá kniha, příprava zákona o VŠ, strategie výstavby univerzit do roku 2015). 

 
 Prorektor Nový 

 VUT přidělilo 10 bytů uchazečům – studentům doktorského studia – v městské části Brno Medlánky. 
Vzhledem k tomu, že bylo přiděleno celkem 20 bytů (dalších 10 bytů pro MU), lze hovořit o úspěchu.  

 Soutěž na Akademické náměstí je v běhu – termín předložení návrhů soutěžícími je 22. dubna; zatím 
30 zájemců. Přihlásily se i velmi renomované kanceláře, takže výsledkem by mohl být kvalitní návrh. 

 Mimořádné zasedání DR KaM – viz bod 6. Koleje a menzy VUT. 
 

 prorektor Jura 
 Dne 15. 2. 2008 ve 13 hodin se konala Ediční rada VUT, bylo projednáno a schváleno pořadí doruče-

ných 13 návrhů pro Ediční plán 2008. Ke všem návrhům na publikaci byl sestaven ekonomický roz-
bor a na základě disponibilní částky pro vydávání publikací ve výši 2 100 tKč  bylo do edičního plánu 
vybráno prvních 9 publikací.   

 CVIS připravil novou službu pro všechny studenty a zaměstnance VUT, a to Centrální souborový 
server Gigadisk. Každému zaměstnanci a studentu VUT je dostupná kapacita 2 GB, připravuje se in-
formační kampaň pro využívání této služby. 
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 Zápisy z KR budou publikovány na stránce VUT -> Orgány VUT -> Kolegium rektora -> Zápisy, 
přímý odkaz je www.vutbr.cz/kr, stránka bude přístupná pouze po přihlášení členům kolegia rektora 
a dalším osobám, které členové KR určí v e-mailu řediteli CVIS. 

 Knihovna Purkyňova 118 byla převedena do režimu fakultní knihovny FCH, FEKT tuto knihovnu 
sdílet nebude a postupně si v objektu zajistí své vlastní knihovní služby. 

 
 prorektor Kotoul 

 Dne 29. 2. 2008 – Výzva Rady pro výzkum a vývoj – tvorba seznamu recenzovaných neimpaktova-
ných  periodik vydávaných v České republice. Rada pro výzkum a vývoj se rozhodla vytvořit seznam 
recenzovaných periodik vydávaných v ČR, kterým není přidělen indikátor databáze WoS společnosti 
Thomson Scientific Impact Factor. Tento seznam bude Radou vyžíván při hodnocení těch výsledků 
výzkumu a vývoje podporovaného z veřejných prostředků, které jsou vykazovány jako články 
v odborném periodiku. Zařazení jednotlivých periodik (časopisů) do seznamu bude podmíněno splně-
ním kritérií, která zahrnují požadavky na vydávání původních vědeckých a odborných prací včetně 
podmínky recenzování jednotlivých prací nezávislými oponenty. Zohledňováno dále bude zejména 
zařazení periodika v mezinárodních indexech, forma vydávání periodika, jazyk publikovaných prací 
a historie periodika.  

 Na www.vyzkum.cz jsou zveřejněny, v souladu se schválenou Metodikou hodnocení výzkumu a vý-
voje a jejich výsledků v roce 2007, výsledky bodového hodnocení jednotlivých fakult a jejich zařaze-
ní do příslušných skupin. Návrh výdajů státního rozpočtu na výzkum a vývoj v r. 2009 s výhledem na 
roky 2010 a 2011 bude vládě předložen v červnu 2008.  

 Monitoring projektových záměrů OP VAVpI; z VUT se připravuje podání cca 15 návrhů; od ledna 
2008 existují na MŠMT tři pracovní skupiny (PS 1 – Strategie, PS 2 – Financování a metodika, PS 3 
– Absorpční kapacita a velké projekty), které se zabývají nevyřešenými otázkami spojenými 
s operačním programem Výzkum a vývoj pro inovace.  

 Dne 10. 3. se uskutečnila konference ’’UK Innovation Partnerships”,  organizovaná  Britským vel-
vyslanectvím v Praze, UK Trade & Investment (Sectors Group – Science & Technology) a Science & 
Innovation Network britského Ministerstva zahraničí ve spolupráci s Ministerstvem průmyslu a ob-
chodu České republiky. Cílem konference bylo zejména představit britské inovační prostředí a po-
skytnout informaci o inovačním rámci v ČR. Za VUT se konference zúčastnili prorektor Kotoul, prof. 
Vavřín a Ing. Holec. VUT se nabízí možnost za velmi výhodných podmínek proškolit pracovníky, 
kteří jednak budou mít na fakultách VUT na starosti inovace a jednak budou působit jako lektoři ve 
vzdělávacích modulech orientovaných na spolupráci s průmyslem.  

 
     prorektor Švec 

 Dne 3. 3. 2008 se uskutečnil Workshop – jeho hlavním cílem bylo seznámit koordinátory fakult 
s nejnovějšími informacemi – víza – prioritní osy 2.2, největší objem dán fakultám, aby seznámily 
s vizí projektů. Prorektor včera dostal za úkol zpracovat směrnici k OSE.  

 V souvislosti se schváleným Dodatkem č. 1 ke Stipendijnímu řádu VUT prorektor informoval o růz-
ných přístupech Úřadů sociálního zabezpečení ve věci vystavování dokladů o stipendiu.  

  
 kvestor Kotek 

 Vzhledem k náročnosti programu sdělil kvestor Kotek, že informace podá v rámci projednávaných 
bodů. 

 
 tisková mluvčí Vanýsková 

 Oznámila, že AS VUT předkládá Výroční zprávu o činnosti VUT v Brně za r. 2007, která bude 
v elektronické podobě rozeslána všem členům AS VUT po skončení zasedání.   

 Informace o práci s médii – řada témat byla prezentována pozitivně, např. TK při příležitosti ukončení 
etapy operačních programů evropských strukturálních fondů a o CEITEC. MF, Rovnost, Euro a další 
tři celostátní deníky přislíbily. Uvedla, že ač posílala stejné vyjádření do MF DNES a Deníku Rov-
nost, každý zpracoval svou osobitou formou.  

 
V diskusi vznesla Ing. Hanušová dotaz, zda VUT v případě, že výroky jsou v nesouladu s obsahem textu 
uveřejněného v tisku, požaduje dementi. Doporučila právně ověřit, ve kterých případech dementi podávat. 
Odpověď JV: v tiskovém zákoně není zakotvena povinnost deníku uveřejnit dementi. Doc. Münsterová 
doporučila, aby informace, předávané médiím, byly vyhraněné a určité.  
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5. INFORMACE ZÁSTUPCŮ VUT V RADĚ VYSOKÝCH ŠKOL 

Doc. Münsterová stručně informovala o jednání Sněmu RVŠ konaného dne 21. 2. 2008. Zápis z jednání 
je umístěn na adrese: http://www.radavs.cz/index.php?oblast=17 . Předseda EK RVŠ doc. Cakl  na jedná-
ní v rámci prezentace „Rozpočet vysokých škol v roce 2008“ poukázal, že zejména v důsledku úbytku 
prostředků určených na programové financování dochází k meziročnímu poklesu finančních prostředků 
a dalším negativním jevem je pokles bonifikace za absolventa a tím de facto i pokles průměrného norma-
tivu. Dále uvedl, že celkový pokles rozpočtu MŠMT pro r. 2008 činí přibližně 2,4 mld. Kč, z čehož na VŠ 
připadá téměř 1,7 mld. Kč. Naopak rozpočet regionálního školství vzrostl o více než 2 mld. Kč. Dále doc. 
Münsterová sdělila, že anketní otázky týkající se přípravy reformy terciárního vzdělávání jsou vyhodno-
covány, vzhledem ke složitosti se vyhodnocení teprve dokončuje. Doc. Münsterová ocenila, že RVŠ dala 
širokou možnost zástupcům AO se k reformě vyjádřit.   

RNDr. Krupková uvedla, že jednotlivé komise RVŠ byly vyzvány, aby poskytly svá stanoviska k bodům 
týkajícím se jejich pracovní oblasti ve vztahu k Bílé knize; stanovisko pracovní komise RVŠ pro vzdělá-
vací činnost bylo rozesláno všem členům AS VUT e-mailem dne 6. 3. 2008. V dubnu se začne pracovat 
na novele zákona o VŠ. RVŠ navrhla své zástupce do výběrových komisí pro posuzování individuálních 
projektů Operačního programu Vzdělávání pro konkurenceschopnost. Za VUT byli navrženi: RNDr. 
Krupková – Oblast podpory 3.2 Podpora nabídky dalšího vzdělávání – jako členka a Oblast podpory 2.2. 
Vysokoškolské vzdělávání, NUTS II – jako náhradnice; prof. Vávrová – Oblast podpory 2.3 Lidské zdro-
je ve výzkumu a vývoji, NUTS II. Dále RNDr. Krupková sdělila, že bude ustavena pracovní komise RVŠ 
pro etiku ve vědecké a pedagogické práci, do které se přihlásila a byla požádána o prozatímní vykonávání 
funkce předsedkyně této komise. Rektor Rais velmi ocenil zastoupení členů RVŠ z VUT v uvedených 
strategických komisích.  

RNDr. Popela sdělil, že na sněmu RVŠ se uskutečnila diskuse k vyhodnocení ankety, ve které byl vyjas-
ňován postup při výběru dvaceti otázek a důvody, které vedly k tomu, že některé otázky se v konečném 
dotazníku neobjevily. Diskutující doporučili, aby proběhlo druhé kolo ankety, které by zahrnovalo další 
došlé náměty. RNDr. Popela doporučil členům AS VUT, aby se o tuto problematiku dále zajímali. V zá-
věru poděkoval paní doc. Münsterové za to, že problematice ankety a jejímu vyhodnocení věnovala ma-
ximální pozornost a pomohla tak velmi významně mnoha členům AS přednést potřebné postřehy RVŠ a 
zároveň jim svojí cennou pomocí ušetřila značné množství pracovního času.  
Doc. Dalík uvedl, že dvě otázky (viz body a) a b) níže), které byly připraveny skupinou přestavitelů VUT 
v čele s RNDr. Popelou (RNDr. Krupková, doc. Münsterová, Dr. Škapa, rektor Rais) a k souboru otázek 
byly dodány dodatečně, byly v diskusi sněmu hodnoceny jako zcela zásadní a bylo požadováno, aby se 
jimi RVŠ zabývala. Pracovní komise RVŠ – předsedové AS VŠ potom přijala toto usnesení, které bylo 
zasláno předsednictvu RVŠ:  
„Pracovní komise Rady vysokých škol „Předsedové akademických senátů v ČR“, žádá předsednictvo 
Rady vysokých škol, aby jednáním s Ministerstvem školství, mládeže a tělovýchovy ČR bylo jasně zodpo-
vězeno: 
a) Jak bude zákonem zabezpečeno uplatňování samosprávných a demokratických principů v celém řízení 
vysokých škol včetně výběru, volbou nebo jmenováním, členů rozhodujících orgánů (akademických sená-
tů, rektorů, správních rad, vědeckých rad)?  
b) Jak bude zajištěno, aby případní externí aktéři, podílející se na řízení vysokých škol, například jako 
členové správních rad, byli plně hmotně odpovědni za případný krizový vývoj vysoké školy způsobený 
jejich rozhodnutími (viz dnešní postavení rektora a kvestora)?“. 
Předseda AS VUT považuje uvedený závažný přínos k jednání RVŠ za další pozitivní výsledek jednání 
AS a vedení VUT s představiteli autorského kolektivu Bílé knihy a Rady vlády pro výzkum a vývoj doc. 
Ježkem a prof. Zrzavým na výjezdním zasedání AS VUT v září 2007. 

Student P. Dub vyslovil politování nad tím, že pracovní komise RVŠ pro umělecké VŠ v době sněmu 
RVŠ nezasedala, takže snaha FaVU o navýšení koeficientu uměleckých fakult zatím nepřináší pozitivní 
výsledky. Dále sdělil, že dne 27. 3. 2008 se v Centru VUT uskuteční jednání SK RVŠ a informoval 
o úspěchu studenta M. Hrubého z FAST, který byl zvolen koordinátorem pro ESU za SK RVŠ. SK RVŠ 
vyslovila podporu stanovisku rektorů UK v Praze, MU v Brně a UP v Olomouci i stanovisku MŠMT, že 
dosavadní snaha Ministerstva zdravotnictví o transformaci fakultních nemocnic je unáhlená.    

Doc. Dalík oznámil, že v měsíci dubnu 2008 se bude konat „Stavovská konference UK“, na které bude 
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činnost VŠ v ČR včetně činnosti v oblasti řízení prezentována pozitivně jako protiváha proti informacím 
jiného druhu.  

Ing. Hanušová upozornila zástupce VUT v institucích podílejících se na přípravě nového zákona o terci-
árním vzdělávání, aby v okamžiku, kdy se bude jednat o jakékoliv formě školného nebo poplatku za stu-
dium měli na paměti, že může dojít i k velké administrativní a finanční zátěži toho, kdo bude poplatky 
vybírat. Doporučila jim, aby vznášeli dotazy na komplexní zabezpečení této činnosti, zejména na postup 
v situaci, když student poplatek nezaplatí. V závěru vznikla na toto téma krátká diskuse.  
 
 
6. KOLEJE A MENZY VUT 

Doc. Dalík úvodem zrekapituloval události týkající se problematiky KaM. Na webových stránkách 
„www.DenBezMenz.webhop.info“, založených dne 20. 2. 2008, byla studenty VUT zveřejněna petice 
proti zvyšování cen v menzách na VUT v Brně, která byla ke dni 24. 2. 2008 podpořena již více, než 
4 700 podpisy studentů a zaměstnanců VUT. V souvislosti s touto peticí vyšla v poslední době řada člán-
ků v denním tisku, viz Deník Rovnost a MF Dnes. Vzniklou situací se dne 3. 3. 2008 zabývala na svém 
mimořádném zasedání Dozorčí Rada KaM. Rada doporučila, aby KaM vytvořily systém komunikace, 
vstřícný vůči studentům a zaměstnancům VUT a aby EK AS VUT navrhla nezávislou externí firmu, která 
provede audit hospodaření KaM. Rozhodla o zrušení poplatků za dobití karty VUT částkou menší, než 
200,- Kč a konstatovala, že se i v budoucnu bude problematikou menz důsledně zabývat.  

Diskuse pokračovala na půdě ekonomické komise AS VUT dne 4. 3. 2008, kam byli pozváni všichni 
členové AS VUT, předseda a členové DR KaM, autor petice, který pozvání přijal a dále ředitel KaM, 
který pozvání nepřijal. V úvodu jednání EK vystoupil autor petice student M. Hrušovský, který ve své 
prezentaci zejména dokládal, že ceny v menzách VUT rostou velmi rychle a způsob, jakým se mění 
v závislosti na čase vyvolává dojem, že tento růst je chaotický. Potom RNDr. Popela informoval o vý-
sledcích jednání DR KaM ze dne 3. 3. 2008, kterého se zúčastnil jako zástupce členky DR KaM prof. 
Vávrové na základě pozvání rektora VUT a předsedy DR. Tyto informace dále doplnil prorektor Nový, 
který zdůraznil, že DR KaM na žádost autora petice doporučila, aby EK AS VUT navrhla nezávislou 
externí firmu, která provede audit hospodaření KaM. Členové EK AS VUT v diskusi o návrhu DR KaM 
doporučili, aby byl proveden nejen nákladový audit, ale i audit komparativní a aby důraz byl kladen na 
kontrolní aspekty. Vlastní výběr auditorské firmy však nedoporučili provést Akademickým senátem 
VUT, protože AS VUT není sborem odborníků v této oblasti, ale odborníky v oblasti kontroly, např. 
Útvarem kontroly a interního auditu Rektorátu. Jednání na úrovni AS VUT a jeho komisí doporučili sou-
středit na sběr a vymezení okruhů otázek, na které by kontrola měla odpovědět. Kvestor Kotek popsal 
způsob stanovení příspěvku KaM z úrovně MŠMT a uvedl, že je plně v kompetenci děkanů, s jakým sub-
jektem jejich fakulta smlouvy o zajišťování stravy uzavře. Dále upozornil, že výsledky hospodaření KaM 
za kalendářní roky jsou uváděny ve výročních zprávách o hospodaření VUT. Členové EK AS VUT kon-
statovali, že hospodaření KaM se jeví být nepřehledné, není na první pohled jasné např. jakým způsobem 
se stanovuje režie, jaké finanční prostředky jdou do nákladů přímých a jaké do mezd. Financování KaM 
by mělo být zprůhledněno, aby akademická obec VUT byla informována zcela jasně. RNDr. Popela vy-
slovil politování nad tím, že rozhodnutí o svolání DR KaM ze dne 25. 2. na pondělí 3. 3. 2008 nebylo 
uveřejněno na www stránkách KaM i stránkách studentů, a tedy akademická obec VUT nebyla informo-
vána o tom, že kompetentní orgány VUT se řešením problémů naznačených v petici zabývají. Zdůraznil, 
že podněty studentů ke stravování se zabývala DR KaM již před vznikem petice na svém zasedání dne 29. 
1. 2008 a uložila řediteli KaM předložit potřebné údaje k dalšímu posouzení. Je škoda, že ani o této sku-
tečnosti nebyla akademická obec VUT informována. Orgány VUT v dané věci tedy konaly a konají, na 
rozdíl od zkreslených informací uvedených v médiích. Rovněž upozornil, že již téměř 10 dní se diskutují 
nesrovnalosti, uvedené dle názoru některých účastníků jednání EK a DR KaM na www stránkách petice. 
Požádal studenta M. Hrušovského, aby přispěl k vyjasnění a opravě údajů tak, aby autoři petice šli příkla-
dem v uvádění výhradně jen pravdivých a objektivních údajů. Členové EK důrazně upozornili, že pro-
blém KaM se projevuje v době, kdy na fakultách VUT probíhá přijímací řízení a může tedy VUT poško-
dit. Proto je třeba, aby se jím intenzivně zabýval i AS VUT. EK přijala k problematice KaM níže uvedené 
usnesení.  

Usnesení EK AS VUT č. 1 ze dne 4. 3. 2008: 
EK AS VUT děkuje zástupci petice panu Hrušovskému za shromáždění informací a jejich podrobnou 
prezentaci a dále všem hostům za otevřenou prezentaci názorů. 
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EK AS VUT plně podporuje stanoviska DR KaM: 
1. nezavést poplatky za dobití karty malými částkami;  
2. přijmout opatření ke zkvalitnění komunikace ze strany zaměstnanců KaM vůči členům akademické 

obce VUT; 
3. řešit koncepčně připomínky k cenám jídel s ohledem na jejich srovnání a variabilitu.  
EK AS VUT se obrací na AS VUT a AS fakult se žádostí o maximální podporu příslušných orgánů při 
řešení uvedených problémů.  

Předseda AS VUT poděkoval RNDr. Popelovi za to, že se řešení problému petice velmi aktivně věnoval. 
Navázal kontakt s autory i s vedením KaM, pozval je na zasedání EK AS VUT a toto připravil tak, že 
jednání EK věcně navázalo na závěry DR KaM a vytvořilo dobré východisko pro jednání AS VUT.  

V úvodu jednání AS VUT vystoupil na vlastní žádost autor petice student Marek Hrušovský. Reagoval na 
otevřený dopis zaměstnanců KaM, v němž byl požádán o omluvu za to, že zveřejňuje nepravdivé skuteč-
nosti o službách KaM, které vytváří negativní obraz o KaM mezi studenty a zaměstnanci VUT 
i veřejností. Prohlášení M. Hrušovského je přílohou č. 1 tohoto zápisu.   

V následující obsáhlé diskusi se členové AS VUT nejprve zabývali určením pořadí kroků k řešení pro-
blematiky. V diskusi vystoupili zejména RNDr. Popela, Ing. Hanušová, RNDr. Krupková, doc. Dalík 
a studenti Ing. Polách, Bc. Donthová a předseda SK AS VUT P. Donth. Za vedení VUT v diskusi vystou-
pili rektor Rais, předseda DR KaM prorektor Nový a prorektor Švec. Bylo konstatováno, že další media-
lizace postupu řešení problémů neprospěje, případně vyvolá další emoce, a že konkrétní problémy musí 
být řešeny na půdě Dozorčí rady KaM. Byla oceněna snaha o mediální zdrženlivost některých zúčastně-
ných. Zejména byla oceněna skutečnost, že autor petice dal přednost vystoupení na půdě AS VUT před 
vystupováním v médiích. AS VUT doporučuje podpořit důsledné řešení situace předkládáním požadova-
ných materiálů AS VUT (EK na svém ranním zasedání doporučila zpřísnění kontrolního režimu KaM do 
doby, než KaM získá důvěru akademické obce a obrátila se na vedení VUT a LK s dotazem, jaké legisla-
tivní změny umožní výše uvedené zpřísnění kontroly včetně řešení pracovně-právních pochybení perso-
nálními změnami. Další diskuse se soustředila na výběr firmy, která by dle stanoviska DR KaM měla 
provést audit hospodaření KaM – členové EK, na základě svého ranního jednání před zasedáním AS 
VUT, navrhli neprovádět audit hospodaření, který se zaměřuje hlavně na správnost účtování, ale požado-
vat hospodářskou kontrolu, a to firmou mimo region. Členové EK AS VUT konstatovali, že AS VUT 
nemá odborné kompetence k vlastnímu výběru firmy, ale jsou ochotni v této věci spolupracovat. 
K návrhu na zprůhlednění činnosti KaM oddělením ubytování od stravování považuje EK AS VUT za 
vhodné vyjádřit se až po provedení kontroly KaM.  
Student M. Hrušovský sdělil, že na základě posledních jednání věří, že problémy KaM se budou řešit. 
Student Ing. Polách jménem SK AS VUT navrhl AS VUT, aby vyzval tiskovou mluvčí Vanýskovou 
k předložení všech aktuálních článků v médiích věnovaných KaM za účelem získání přehledu o mediál-
ním dopadu této kauzy. Svoji žádost zdůvodnil tím, že otevřený dopis zaměstnanců KaM uvádí, že stu-
dent Hrušovský poškodil KaM. AS VUT by tedy měl být přesně informován, aby mohl situaci posoudit.  
V další diskusi se objevilo několik protichůdných názorů na nedávnou rekonstrukci DR KaM a na některé 
údaje, uveřejněné částečně v petici a částečně v diskusních příspěvcích na www stránkách petice. Výsled-
kem diskuse byl požadavek AS VUT, aby SK AS VUT, autor petice a vedení VUT společně provedli 
příslušné opravy těchto www stránek a dohoda, že autor petice bude jednat s kvestorem VUT v pátek dne 
14. 3. 2008 za přítomnosti zástupců SK a EK AS VUT Ing. Polácha a Ing. Hanušové o vyjasnění rozpo-
rovaných údajů a o případném zveřejnění oprav. 
Ing. Polách poté oznámil, že studentská komora AS VUT obdržela od studentů VUT žádost o podporu při 
jednáních týkajících se petice. SK AS VUT podporuje snahu o vyjasnění situace týkající se financování 
a provozu KaM VUT a touto problematikou se dlouhodobě zabývá. Dále Ing. Polách seznámil přítomné 
s níže uvedeným usnesením SK AS VUT. 
 
Usnesení SK AS VUT: 
SK AS VUT žádá, aby zadání externí kontroly nebo auditu prověřující hospodaření KaM VUT obsahova-
lo také bod o přezkoumání dodavatelsko-odběratelských vztahů, včetně prověření dodavatelských cen 
surovin, materiálu a služeb – např. jejich srovnání s běžnou úrovní cen platných pro odběratele velikosti 
KaM VUT.  

V závěru diskuse se členové AS VUT shodli na tom, že je třeba shromáždit připomínky z AO VUT, na 
základě kterých budou zformulovány otázky, které budou kontrole KaM položeny. Při výběru firmy by 
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měly být obě strany ujištěny o tom, že se jedná o nezávislou firmu, vybranou mimo brněnský, případně 
jihomoravský region. Poté AS VUT zformuloval a schválil níže uvedená usnesení č. 3 – 8.     
 
Návrh usnesení AS VUT č. 3: 
AS VUT bere na vědomí vyjádření pana Marka Hrušovského, které je přílohou č. 1 tohoto zápisu. 
Hlasování:  pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
 
Návrh usnesení AS VUT č. 4: 
AS VUT žádá tiskovou mluvčí PhDr. Vanýskovou, aby předložila AS VUT materiály týkající se KaM 
VUT zveřejněné v médiích za leden až  březen 2008 za účelem zlepšení informovanosti AO VUT. 
Hlasování:  pro – 18 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
 
Návrh usnesení AS VUT č. 5: 
AS VUT děkuje zástupci petice panu Hrušovskému za shromáždění informací a jejich podrobnou prezen-
taci a dále všem hostům za otevřenou prezentaci názorů. AS VUT plně podporuje tato stanoviska Dozorčí 
rady KaM:  

1. nezavést poplatky za dobití karty malými částkami;  
2. přijmout opatření ke zkvalitnění komunikace ze strany zaměstnanců KaM vůči členům akademic-

ké obce VUT zejména, aby byla uvedena gramáž jídel v nabídce, zaměstnanci byli označeni jme-
novkou, kniha přání a stížností byla veřejně dostupná; 

3. řešit koncepčně připomínky k problému stravování.  
Hlasování:  pro – 18 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
 
Návrh usnesení AS VUT č. 6: 
AS VUT konstatuje, že mu nepřísluší výběr konkrétních firem pro kontrolu hospodaření, ale je připraven 
v této otázce s vedením VUT spolupracovat. 
AS VUT zaujme stanovisko k možné reorganizaci KaM vč. oddělení stravování a ubytování až po se-
známení se s výsledky výše uvedených kontrol.     
Hlasování:  pro – 18 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
 
Návrh usnesení AS VUT č. 7: 
AS VUT pověřuje ekonomickou komisi AS VUT, aby ve spolupráci se studentskou komorou AS VUT 
shromažďovala připomínky ke KaM. AS VUT žádá AS fakult, aby se problematikou stravování zabývaly 
a připomínky AO zaslaly EK AS VUT do 6. 4. 2008. 
Hlasování:  pro – 18 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
 
Návrh usnesení AS VUT č. 8: 
AS VUT se obrací na autora petice, členy studentské komory AS VUT a vedení školy, aby neprodleně ve 
spolupráci uvedli na pravou míru rozporované informace uvedené na www stránkách petice.  
Hlasování:  pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 
7. LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI 
 

 Dodatek č. 1 k Pravidlům hospodaření a účtování VUT v Brně  
 
Dodatek č. 1 k Pravidlům hospodaření a účtování VUT v Brně byl rozeslán všem členům AS VUT e-
mailem dne 14. 2. 2008. LK a EK AS VUT shodně konstatovaly, že předložený dodatek vytváří dobrý 
legislativní rámec pro směrnici „Užití sociálního fondu na VUT v Brně“. Z jednání EK vzešlo několik 
technických připomínek, které do dokumentu byly zapracovány v revizním režimu – rozeslán všem čle-
nům AS VUT e-mailem spolu se zápisem z EK dne 7. 3. 2008. Tyto připomínky byly projednány 
s kvestorem a poté bylo v dokumentu provedeno několik drobných formálních úprav – viz dokument. 
Následně AS VUT hlasoval o schválení předloženého návrhu dodatku. 

Návrh usnesení AS č. 9: 
AS VUT schvaluje Dodatek č. 1 k Pravidlům hospodaření a účtování VUT v Brně s úpravami zapracova-
nými na dnešním zasedání.  
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Hlasování:  pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
 
 

 Směrnice kvestora Užití sociálního fondu na VUT v Brně  

Návrh směrnice kvestora byl rozeslán všem členům AS VUT e-mailem dne 13. 2. 2008; LK AS VUT 
projednala předloženou směrnici dne 26. 2. 2008 a zapracovala do textu několik formálních připomínek 
v revizním režimu – dokument rozeslán e-mailem dne 29. 2. 2008 všem členům AS VUT.  
Směrnice byla podrobně prodiskutována na jednání členů AS VUT s právníkem JUDr. Hejmalou dne 
10. 3. 2008. Na základě této diskuse bude směrnice upravena a projednána na příštím zasedání AS VUT.  

 
 
 Řád celoživotního vzdělávání VUT 

Návrh nového znění Řádu CŽV byl rozeslán všem členům AS VUT e-mailem dne 8. 2. 2008. Připomínky 
Mgr. Pavlíkové ze Správního odboru Re byly rozeslány členům AS e-mailem dne 20. 2. 2008. Členové 
LK AS dne 26. 2. podrobně prodiskutovali tento řád a jejich připomínky byly do předloženého dokumen-
tu zapracovány v revizním režimu – rozeslán e-mailem členům AS dne 29. 2. 2008 a rektorovi VUT dne 
4. 3. 2008. Dokument bude AS VUT projednán znovu po jeho opětovném předložení.  
 
 

 Novela Statutu VUT  

Novelizovaný Statut VUT, schválený na zasedání AS VUT dne 12. 2. 2008, byl v hotové verzi připravené 
k podpisu rektorovi a předsedovi AS zaslán předběžně JUDr. Koťátkové na MŠMT, která vznesla připo-
mínku k článku 21, kde v souvislosti se vznikem ÚSI jako VŠ ústavu a existencí studentů, kteří nejsou 
zapsáni na žádné fakultě, doporučila změnu ustanovení o zřízení Disciplinární komise VUT. Rektor Rais 
sdělil, že tuto změnu novely Statutu VUT zatím AS VUT ke schválení nepředkládá.  

Návrh Dodatku č. 1 ke Statutu VUT byl rozeslán všem členům AS VUT e-mailem dne 20. 2. 2008. Čle-
nové LK AS VUT na zasedání dne 26. 2. 2008 konstatovali, že v předloženém návrhu Řádu CŽV jsou 
uvedeny odkazy na vnitřní předpisy dalších součástí VUT, z čehož vyplývá nutnost jejich existence. Po 
diskusi byl v tomto smyslu v revizním režimu upraven článek 6 odst. 1 písm. c) statutu. Předložený návrh 
s navrženou úpravou LK AS VUT byl zaslán všem členům AS VUT e-mailem dne 29. 2. 2008 a rektorovi 
VUT dne 4. 3. 2008. Členové EK AS VUT vyjádřili souhlas s návrhem LK AS VUT, aby organizační 
řády dalších součástí VUT byly jejich vnitřními předpisy a aby tedy podléhaly schválení AS VUT. Rektor 
Rais sdělil, že akceptuje připomínku LK a EK a návrh předkládá AS VUT ke schválení. Vzhledem 
k tomu, že další připomínka nebyla vznesena, hlasoval AS VUT o schválení změny článku 6 Statutu 
VUT.  

Návrh usnesení AS č. 10: 
AS VUT schvaluje úpravu článku 6 Statutu VUT ve znění zaslaném členům AS VUT dne 29. 2. 2008 – 
se zapracovanou připomínkou LK AS VUT týkající se článku 6 odst. 1 písm. c) statutu.  
Hlasování:  pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
 

 Volební a jednací řád AS VUT  

Nové znění Volebního a jednacího řádu AS VUT, předložené AS VUT rektorem dne 13. 2. 2008 bylo 
podrobně projednáno LK dne 26. 2. 2008. Návrh byl legislativní komisí upraven tak, aby byl do AS VUT 
zvolen z každého vysokoškolského ústavu vždy alespoň jeden akademický pracovník a jeden student. 
Další formální úpravy navržené LK se zejména týkají pravidel distribuce zápisů ze zasedání AS VUT tak, 
aby tyto byly členům AS VUT rozesílány jen v elektronické podobě a doplnění článku 17 odst. 6 
o možnost zkrácení předkládací lhůty projednávaných návrhů. Návrh VJŘ AS VUT se zapracovanými 
úpravami doporučenými LK byl rozeslán všem členům AS VUT e-mailem dne 29. 2. 2008 a rektorovi 
VUT dne 4. 3. 2008. Vzhledem ke složitosti navržených změn pravidel pro volby do AS VUT, upravují-
cích zastoupení akademických pracovníků a studentů VŠ ústavů a akademických pracovníků dalších sou-
částí v AS VUT byl návrh dle pokynu předsedy AS Dalíka zaslán k předběžnému posouzení JUDr. 
Koťátkové z MŠMT, která v návrhu provedla několik zpřesňujících technických úprav. Výsledné znění 
bylo rozesláno všem členům AS VUT a rektorovi VUT e-mailem dne 5. 3. 2008. Rektor Rais nepředložil 
tento návrh AS VUT ke schválení. 

 8



 
 Harmonogram voleb do AS VUT  

Volby do AS VUT proběhnou v roce 2008, neboť funkční období stávajícího AS VUT končí dne 25. 10. 
2008. Vzhledem k tomu, že dosud nebylo schváleno nové znění Volebního a jednacího řádu AS VUT, 
není možné harmonogram voleb do AS VUT dopracovat.  
 

 Organizační řád Ústřední knihovny VUT   

Návrh Organizačního řádu Ústřední knihovny VUT byl členům AS VUT rozeslán e-mailem dne 20. 2. 
2008. Protože způsob projednávání organizačních řádů dalších součástí VUT je určen schváleným člán-
kem 6 Statutu VUT (viz usnesení AS č. 10), LK připraví metodiku projednávání organizačních řádů dal-
ších součástí VUT a poté Organizační řád ÚK VUT projedná.   
 
 
8. EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI 
 

 Dodatek č. 10 ke Mzdovému  předpisu VUT  

Rektor předložil tento dokument AS VUT k projednání dne 12. 2. 2008 – rozeslán e-mailem všem členům 
AS dne 13. 2. 2008. Kvestor Kotek seznámil členy AS VUT se stanoviskem tajemníků fakult VUT: Ta-
jemníci jsou si vědomi nutnosti zajistit výši tarifních mezd na úrovni, srovnatelné s jejich výší 
v institucích obdobného charakteru. Současně však považují návrh na navýšení tarifních složek o 8 % za 
nepřiměřeně vysoký vzhledem k nulovému nárůstu normativu na studenta, poklesu normativu na absol-
venta a v neposlední řadě i ke skutečnosti, že nárůst celkového objemu příspěvku VUT dle ukazatele 
A + B* je téměř výhradně důsledkem nárůstu počtu studentů.  

Předsedkyně LK AS VUT doc. Lhotáková sdělila, že na jednání členů AS VUT s právníkem JUDr. Hej-
malou o směrnici kvestora „Užití sociálního fondu na VUT v Brně“ byla objasněna připomínka LK týka-
jící se doplnění tabulky o kategorii „vědečtí, výzkumní a vývojoví pracovníci podílející se na pedagogic-
ké činnosti“. LK AS VUT proto stahuje svůj návrh na doplnění tabulky mzdových tarifů akademických 
pracovníků o mzdové tarify pro tuto kategorii.  

Vzhledem k tomu, že další připomínky k předloženému návrhu dodatku nebyly vzneseny, přistoupil AS 
VUT k hlasování o jeho schválení.  
 
Návrh usnesení AS č. 11: 
AS VUT schvaluje „Dodatek č. 10 ke Mzdovému předpisu VUT“.  
Hlasování:  pro – 10 hlasů, proti  – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 6 hlasů.  
 

 Rozpočet VUT na r. 2008 

Kvestor předložil AS VUT ke schválení „Návrh rozpočtu VUT v Brně pro rok 2008“ včetně zevrubného 
popisu jeho základních charakteristik. Zároveň seznámil členy AS VUT se závěry projednání tohoto ná-
vrhu s tajemníky fakult dne 5. 3. 2008. Předběžná informace o návrhu rozpočtu VUT pro rok 2008 byla 
poskytnuta EK AS VUT dne 4. 3. 2008. AS VUT bere předložení návrhu rozpočtu na vědomí. 
 
 
 

 Různé ekonomické záležitosti 

Kvestor oznámil, že AS VUT předkládá: 
- Návrh na založení firmy LTR Group, s.r.o. a 
- Žádost o projednání záměru VUT vykoupit pozemky v lokalitě PPV. 

K těmto návrhům poskytl komentář a sdělil, že úplná znění návrhů budou AS VUT doručena po skončení 
zasedání. 
 
 
9. NÁVRH STUDIJNÍHO PROGRAMU „RIZIKOVÉ INŽENÝRSTVÍ“ 
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Návrh studijního programu „Rizikové inženýrství“ byl AS VUT rozeslán e-mailem dne 18. 2. 2008 k vy-
jádření. Na základě připomínek členů Vědecké rady VUT se připravuje směrnice rektora pro zabezpečení 
tohoto studijního programu. Předseda doc. Dalík navrhl, aby se AS VUT k tomuto studijnímu programu 
vyjádřil na základě znalosti obsahu připravované směrnice. 
 
 
10.  PEDAGOGICKÉ ZÁLEŽITOSTI 

RNDr. Krupková připomněla členům AS VUT úkol zjistit, zda a jakým způsobem se stanovuje pedago-
gická zátěž akademických pracovníků na různých vysokých školách v ČR i v zahraničí. Termín byl pro-
dloužen do 25. 3. 2008. 
 

11. RŮZNÉ 

 Doc. Dalík sdělil, že na základě vyjádření většiny členů AS VUT byl upřesněn termín výjezdního 
zasedání AS VUT, které se uskuteční ve dnech 26. – 28. 6. 2008 ve Skalském Dvoře. Členové AS 
VUT z FP sdělili, že v tomto termínu se na FP konají přijímací zkoušky, takže se výjezdního zasedání 
nemohou zúčastnit. 
  

   
 

USNESENÍ PŘIJATÁ NA ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 3/2008 DNE 11. 3. 2008 
 
UAS č. 1 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory RNDr. Krupkovou a studenta Piovarčiho. 
 
UAS č. 2 
AS VUT schvaluje zápis ze zasedání AS VUT č. 2/2008 konaného dne 12. února 2008. 
 
UAS č. 3 
AS VUT bere na vědomí vyjádření pana Marka Hrušovského, které je přílohou č. 1 tohoto zápisu. 
 
UAS  č. 4 
AS VUT žádá tiskovou mluvčí PhDr. Vanýskovou, aby předložila AS VUT materiály týkající se KaM 
VUT zveřejněné v médiích za leden až  březen 2008 za účelem zlepšení informovanosti AO VUT. 
 
UAS  č. 5 
AS VUT děkuje zástupci petice panu Hrušovskému za shromáždění informací a jejich podrobnou prezen-
taci a dále všem hostům za otevřenou prezentaci názorů. AS VUT plně podporuje tato stanoviska Dozorčí 
rady KaM:  

1. nezavést poplatky za dobití karty malými částkami;  
2. přijmout opatření ke zkvalitnění komunikace ze strany zaměstnanců KaM vůči členům akade-

mické obce VUT zejména, aby byla uvedena gramáž jídel v nabídce, zaměstnanci byli označeni 
jmenovkou, kniha přání a stížností byla veřejně dostupná; 

3. řešit koncepčně připomínky k problému stravování.  
 
UAS  č. 6 
AS VUT konstatuje, že mu nepřísluší výběr konkrétních firem pro kontrolu hospodaření, ale je připraven 
v této otázce s vedením VUT spolupracovat. 
AS VUT zaujme stanovisko k možné reorganizaci KaM vč. oddělení stravování a ubytování až po se-
známení se s výsledky výše uvedených kontrol.  
 
UAS č. 7 
AS VUT pověřuje ekonomickou komisi AS VUT, aby ve spolupráci se studentskou komorou AS VUT 
shromažďovala připomínky ke KaM. AS VUT žádá AS fakult, aby se problematikou stravování zabývaly 
a připomínky AO zaslaly EK AS VUT do 6. 4. 2008. 

 10



 
UAS č. 8 
AS VUT se obrací na autora petice, členy studentské komory AS VUT a vedení školy, aby neprodleně ve 
spolupráci uvedli na pravou míru rozporované informace uvedené na www stránkách petice.  
 
UAS č. 9 
AS VUT schvaluje Dodatek č. 1 k Pravidlům hospodaření a účtování VUT v Brně s úpravami zapracova-
nými na dnešním zasedání.  
 
UAS č. 10  
AS VUT schvaluje úpravu článku 6 Statutu VUT ve znění zaslaném členům AS VUT dne 29. 2. 2008 – 
se zapracovanou připomínkou LK AS VUT týkající se článku 6 odst. 1 písm. c) statutu.  
 
UAS č. 11 
AS VUT schvaluje „Dodatek č. 10 ke Mzdovému předpisu VUT“.  
 
 

 
Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 8. dubna 2008 od 9:00 hodin 

v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1 
 
 
 
V Brně dne 21. 3.  2008 
 
 
 
 
 
     Petr Donth, v. r.                                                     Doc. RNDr. Josef Dalík, CSc., v. r. 
předseda SK AS VUT                                                                                          předseda AS VUT 
 
 
 
Zapsala: Jarmila Cardová 
 
 
 
 
PŘÍLOHA: 

1. Prohlášení M. Hrušovského k otevřenému dopisu zaměstnanců KaM 
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